
FÖLÖTTED RAGYOG AZ ÚR 

Bár még sötétség borítja a földet, sűrű homály a nemzeteket, de fölötted ott ragyog az Úr, 

dicsősége meglátszik rajtad. Ézs 60,2 

Az elmúlt napokban mindannyian hallhattunk olyan mondatokat, amik arról szóltak, hogy 

milyen nagy a baj ebben a világban. Hallhattunk elemzéseket arról a háborúról, ami a közelünk-

ben zajlik, hallhattuk a híradásokat arról, hogy milyen borzasztó támadások történtek, mennyi 

ártatlan, civil áldozata van ennek a háborúnak. De közben meg hallunk arról is, hogy milyen nagy 

környezeti katasztrófa van ebben a világban, érzékeljük, hogy milyen megváltozott, furcsa idő-

járás van. Hallhattuk azt, hogy az óceánok vize annyira szennyezett, hogy belátható időn belül 

több lesz a műanyag az óceánokban, mint a hal. 

Igen, nagyon valóságosnak tűnik az, amit az Ige így ír le, hogy sötétség borítja a földet és 

sűrű homály a nemzeteket. Ilyennek láthatjuk a jövőnket, ilyennek tűnik ez a világ, amiben élünk. 

Bár egy kicsit talán túlzásnak is tűnik az, hogy sötétség van és homály van, de valahányszor 

belegondolunk abba, hogy mi várható a jövőben, ha szülők-nagyszülők arra gondolnak, hogy 

milyen kilátásaik vannak a gyermekeknek - unokáknak, milyen világban növekednek fel, vagy 

élnek, akkor bizony mindannyian érzékeljük ezt a sötétséget és homályt, amiről az Ige beszél. 

Nagyon más a mi helyzetünk, a mi sötétségünk és homályunk, mint ami Ézsaiás próféta 

korában volt, mégis nekünk pontosan olyan nagy szükségünk van a bátorításra, mint az akkori 

embereknek. És azokhoz, akik Istenben bízva, Istenbe kapaszkodva élnek - Ézsaiás próféta, 

hozzájuk fordulva mondta azt, amit hallottunk az Igéből: bár még sötétség borítja a földet, sűrű 

homály a nemzeteket, de fölötted ott ragyog az Úr. Nemcsak Isten népének hangzott ez a 

bátorítás, hanem egészen biztosak lehetünk abban, hogy nekünk is. Akik Istenre figyelünk, 

nekünk is szól ez az emlékeztető, hogy nemcsak a bajok vannak, nemcsak a sok kilátástalan, 

reménytelen dolog van, hanem fölöttünk ott ragyog az Úr. Üres közhelynek tűnik az, amikor 

valaki azt mondja, hogy a felhők fölött mindig süt a nap. Vannak ilyen mondataink, amik bár 

igazak, de valahogy mégis csak legyinteni tudunk rájuk, mert nem adnak erőt. Nem leszünk 

többek, nem leszünk nyugodtabbak, nem leszünk bölcsebbek.  

Igénkből nem egy ilyen közhelyet hallunk, hanem egészen személyesen magunkra érthető 

bátorítást és ígéretet: fölötted ott ragyog az Úr. Ezt a ragyogást semmi máshoz nem hasonlíthat-

juk, mint a nap fényéhez. Tudjuk azt, hogy a napnak rendkívül erős a melege, a fénye. Azért van 

az is, hogy a napvilág minden fényét látjuk még az árnyékban, de a sötét lakásban is - mert 

világunkban sok minden továbbtükrözi a fényt.  

Azt hallottuk, hogy Isten folyamatosan itt ragyog fölöttünk és arra tanít bennünket, hogy 

ezt a ragyogást mi is továbbtükrözhetjük. Az Igében ezt hallottuk: dicsősége meglátszik rajtad. 

Kedves igehallgató testvérem, mindannyiunkon sok minden látszik. Látszik az életkorunk, látszik 

az életmódunk. És látszik az is, hogy van-e belső békességünk, vagy pedig az a sötétség és 

homály uralja az életünket, ami körülöttünk van. 

Adja Isten, hogy a következő napokban lássuk, hogy nemcsak a sötétség, a homály, a 

bizonytalanság valóságos, hanem ugyanilyen valóság az is, hogy fölöttünk ott ragyog az Úr! Ő 

segítsen minél többet tovább-tükrözni a ragyogásából, hogy meglátszódjék rajtunk az Ő 

dicsősége.  

Ámen. 

Beke Boróka, ref. lelkp. Zabola (Erdélyi egyházkerület) 
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